
 

 

 

Protokoll Fokus Vombsjön styrgruppsmöte 

2023-06-05 
Plats: Sydvattens huvudkontor, Malmö 

Tid: 09:00 – 11:30 

 

 

Närvarande: 

Christian Alsterberg  Projektledare/Sydvatten 

Miroslav Han  Eslövs kommun 

Thomas Quist  Ordförande/Sjöbo kommun 

Håkan Lindquist  LRF 

Lars Bäksted   Övedskloster 

Eleni Rezaii Liakou  Lunds kommun 

 

 

Thomas Quist hälsar alla välkomna.  

 

 

1. Nya representanter i styrgruppen 

I och med Kävlingeåns vattenråds årsstämma har 3 ledamöter lämnat styrgruppen: Peter 

Honeth (Lunds kommun), Karolin Wennerbeck (Sydvatten) och Paul Andersson (VA 

SYD).  

Nya ledamöter är: Per Bengtsson (VA SYD), Johan Burström (Sydvatten) och Eleni 

Rezaii Liakou (Lunds kommun).  

Thomas Q föreslår någon typ av enklare introduktion till Fokus Vombsjön för de nya 

ledamöterna. Christians förslag är att genomföra detta på första styrgruppsmötet efter 

sommaren, den 19 oktober.  

Styrgruppen beslutar: 

• Att projektledare genomför en introduktion om Fokus Vombsjön på 

styrgruppsmötet den 19 oktober   

 



2. Fisk och fiskeriförvaltningsplanen 

Christian meddelar att förvaltningsplanen är utskickad för underskrift av Övedskloster, 

Sydvatten AB, Thomas Quist och fastighetsägare för Harlösa 40:9. 

Christian A, Thomas Q med flera menar att vi bör ”marknadsföra” förvaltningsplanen 

för att visa vad projektet har lyckats åstadkomma.  

Möjligheterna att uppmärksamma den nya förvaltningsplanen diskuteras och bland 

annat nämns Biosfärfestivalen samt Temadagen.  

Styrgruppen beslutar: 

• Att fisk och fiskeriförvaltningsplanen nämns i samband med 

gäddvåtmarksprojektet vid Torpsbäcken samt att sportfisket lägger ut 

förvaltningsplanen på deras hemsida.  

 

3. Torpsbäcken och Gäddvåtmarker 

Christian meddelar att ansökan till länsstyrelsen om medel för att utvidga en befintlig 

gäddvåtmark samt tillgängliggöra flera ytor i lilla torpsbäcken har blivit beviljad med 

1.9 miljoner. Dessa medel tillfaller Sydvatten som sedan kommer överföra pengar till 

vattenrådet i samband med entreprenaden. Planen är att entreprenaden startar i augusti 

månad och att projektet är färdigt innan årsskiftet 2023. Christian meddelar att 

entreprenaden ligger ute på upphandling.   

En praktikant från Kristianstad högskola (studerar till landskapsvetare) kommer under 

hösten att ta fram kommunikations- och pedagogiskt material som kan användas för att 

informera allmänheten om gäddvåtmarksprojektet. 

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna, samt 

• Att kommunikationsmaterial framtaget av praktikanten monteras på skyltar 

eller motsv. vid gäddvåtmarkerna vid Torpsbäcken efter avslutad praktik 

 

4. Sportfiskehamnen  

Christian informerar, en ansökan till sparbanksstiftelsen Färs och Frosta skickades in 

tidigt i våras. Stiftelsen har nu meddelat att man inte beviljar ombyggnationen av 

hamnen så som den är beskriven i nuvarande projektansökan. Anledningen till detta är 

för stora kostnader och för låg medfinansiering samt avsaknad av ett engagemang från 

Sjöbo kommun.   

Styrgruppen är överens om att engagemanget från Sjöbo kommun måste bli bättre för 

att ansökan skall bli beviljad. Thomas Q meddelar att han kommer ta kontakt med 

sparbanksstiftelsen.  

Under tiden bör man, enligt styrgruppen, fundera på alternativa finansieringskällor och 

eller minska ambitionsnivån på projektet.  

 



Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna 

 

5. Temadagen för 2023 

Christian presenterar arbetsgruppens förslag på temadag för året 2023. Temadagens 

namn blir Vombsjön blommar och skulle genomföras tisdagen den 3e oktober i 

Övedsklosters lokaler med ett eftermiddags- och ett kvällspass. Fokus Vombsjön 

kommer att erbjuda fika medans deltagarna får information om varför Vombsjön 

blommar genom föreläsningar och interaktiva aktiviteter. En inbjudan digitalt och via 

post sker under augusti månad.  

Styrgruppen beslutar: 

• Att godkänna arbetsgruppens förslag om temadag 2023 ”Vombsjön blommar” 

 

6. Hemsidan 

Christian informerar att hemsidan genomför en total revidering av ett konsultbolag 

(Sunbird) som Kävlingeåns vattenråd har upphandlat. Under tiden som detta arbete 

pågår finns ”enklare” typ av information om Fokus Vombsjön att få tag på via 

Sydvattens hemsida samt vattenrådets hemsida. Förslaget på ny hemsida kommer 

initialt granskas av projektledare samt kommunikationsstrateg på Sydvatten, därefter 

arbetsgrupp och till sist ett slutgiltigt förslag till styrgruppen. Detta kommer ske under 

hösten 2023.  

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna 

 

7. Budget 

Christian informerar att Fokus Vombsjön har en årlig budget på 750 000 SEK (vilket 

inte inkluderar lön till projektledare). Sydvatten bidrar med 500 000 SEK och 

vattenrådet 250 000 SEK. Sydvattens bidrag överförs ej mellan åren utan ”brinner 

inne”. Därför belastar projektledare alltid aktiviteterna med Sydvattens pengar först för 

att på så vis överföra och/eller spara pengar från vattenrådet till nästkommande år. 

Christian har haft möte med Karl Asp på vattenrådet och man har gemensamt gått 

igenom budget och kommer för året 2023 att göra ett 0 resultat, vilket bland annat 

innebär att tidigare överförda pengar från vattenrådet används inom projektet. Bland 

annat för gäddvåtmarksprojektet vid Torpsbäcken.  

Thomas Q meddelar att man också samtliga entreprenader som genomförs inom Fokus 

Vombsjön nu ligger inom vattenvårdsprogrammet i Kävlingeåns vattenråd. På så vis så 

säkerställer man att det finns finansiering vid genomförande.  

Styrgruppen beslutar: 

• Att lägga informationen till handlingarna 



8. Nästa möte 

Styrgruppen beslutar: 

• Att nästa styrgruppsmöte sker måndagen den 18e september 

 

9. Övrigt 

Christian meddelar att skyddsjakten på skarv har startat.  

LONA ansökan för anläggandet av en våtmark vid Hjälmarödsbäckens utlopp blev ej 

beviljad. Christian meddelar att Fokus Vombsjön tillsammans med Eslövs kommun 

kommer att skicka in samma ansökan detta året i hopp om finansiering. Kommunikation 

med Ekologigruppen sker för eventuella småjusteringar. Det finns exempelvis möjlighet 

att göra våtmarken lite större enligt Håkan på Ekologigruppen.  

Slutligen så sammanfattar Christian resultatet från det standardiserade provfisket som 

genomfördes i augusti 2022. Den ekologiska statusen är GOD och EQREIW3 index är 

måttligt. Detta innebär att medelstorleken för abborre är större än tidigare provfiske, det 

finns fler fiskätande abborrar, fler mörtar samt att det fångades mer gös. 

 

 

Thomas Quist    Christian Alsterberg 

Ordförande styrgruppen   Projektledare 

 

 


